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Nr 197.
Av herr Bondeson m. fl., om utredning angående tullfri införsel 

från Danmark av frö och plantor av skogsträd.

Under senare år har inom skogsbruket i allt större utsträckning efter
strävats, att vid skogskultur använda plantmaterial av i ärftlighetshänse- 
ende bästa möjliga typ. Då det gäller de ädla lövträden, vilka i vårt land 
ha sin nordgräns och dessutom äro utsatta för en ogynnsam konkurrens 
från särskilt granen, äro emellertid möjligheterna till kvalitetsurval mindre 
än önskvärt vore.

I Danmark däremot ha lövträden alltid spelat en huvudroll inom skogs
bruket. Under tidernas lopp ha till följd av målmedveten skötsel uppstått 
bestånd av olika lövträdslag, som till sin kvalitet äro mycket förnämliga. 
Åtminstone inom vissa delar av vårt land skulle det vara fördelaktigt att 
skogsodla med plantor härstammande från dylika elitbestånd. Plantor från 
utvalda bestånd, liksom i ännu högre grad plantor ur frö skördat från 
stående träd av särskilt utmärkt beskaffenhet, draga emellertid icke ovä
sentligt högre kostnad än plantor ur vanligt handelsfrö av okontrollerad 
eller kanske helt okänd härstamning men giva samtidigt större garanti 
för ett förstklassigt skogsodlingsresultat. Den nämnda merkostnaden synes 
därför icke böra ytterligare ökas genom importtullavgifter.

I Danmark saknas vildväxande gran. Bestånd anlagda med plantor ur 
mellaneuropeiskt frö ha emellertid i många fall lämnat en stor produktion. 
Även här i landet har det visat sig fördelaktigt att i de klimatiskt mera 
gynnade delarna använda gran av sydlig härkomst. Man bör då gynna och 
icke genom importtull motverka, att plantor från de bästa danska gran
bestånden komma till användning i södra Sverige.

Ett upphävande av importtullen förutsätter dock utfärdande av bestäm
melser, som dels föreskriva detaljerade uppgifter om plantornas härstam
ning, dels inskränka deras användning inom vårt land till lämpliga klimat
zoner.

Med anledning av vad sålunda anförts hemställa vi,

att riksdagen måtte i skrivelse till Kungl. Maj:t anhålla 
om utredning av frågan om den utsträckning, i vilken frö 
och plantor av skogsträd må tullfritt få införas från 
Danmark.

Stockholm den 23 januari 1947.
Lennart Bondeson.

Bernhard Näsgärd. Carl Beck-Friis. Lars V. Lindén.
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